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In de maand februari heb ik stage gelopen bij de gemeenteraad van Venlo, bij de fractie 

GroenLinks. In de lessen maatschappijleer heb ik al veel geleerd over de politieke 

besluitvorming, echter was het moeilijk voor te stellen hoe dit er in praktijk uit zag. Nu heb ik 

een raadsvoorstel van de aankondiging en presentatie tot de besluitvorming gevolgd. Met 

daarbij natuurlijk de bijbehorende fractievergaderingen, gemeenteraadsvergaderingen, 

discussies en debatten.  

Elke maand gaan de voorstellen van die maand door een cyclus van vier vergaderingen. 

Bij de eerste vergadering komen bewoners of bedrijven iets vertellen of opmerken over de 

voorstellen of over iets totaal anders. Na elke spreker krijgt de raad de kans om hierop te 

reageren. Daarna worden er presentaties gehouden over de raadsvoorstellen.  

Daarop volgt een fractievergadering waarbij alle fracties apart zitten en overleggen over 

de raadsvoorstellen.  

De twee raadsvergaderingen hierna zijn bedoeld om voor de raad de voorstellen 

helemaal duidelijk te maken. Ze kunnen bijvoorbeeld vragen stellen aan de minister maar ook 

aan raadsleden van andere partijen. Hieruit volgen dan debatten. 

Hierna komen de fracties weer bij elkaar voor een fractievergadering waarin ze beslissen  

of ze nog bijvoorbeeld een amendement indienen (dit is een aanpassing van het voorstel). Als 

een partij besluit om een amendement in te dienen, gaan ze eerst proberen om meer partijen 

achter dit voorstel te krijgen. Een amendement moet namelijk genoeg stemmen krijgen om 

erdoor heen te komen. Als van tevoren al meerdere partijen tekenen is het makkelijker om 

vervolgens in de besluitvorming de meerderheid te krijgen.  

Dan volgt de laatste vergadering: de besluitvorming. Hierin wordt gestemd over onder 

andere de ingediende amendementen en de voorstellen.  

Er waren een aantal punten waar ik me erg over verbaasde. Ik wist bijvoorbeeld wel dat 

het mogelijk is om een mailtje te sturen naar de gemeenteraad als je het ergens niet mee eens 

bent, maar dat er in elke vergadering ruimte is voor bewoners om de gehele gemeenteraad te 

woord te staan over hun visie of probleem, heb ik me nooit gerealiseerd. En dat alle 
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vergaderingen van de gemeenteraad vrij toegankelijk zijn ook niet. Waarschijnlijk herkent 

iedereen het wel, overal om je heen hoor je iedereen klagen, of het nou om iets groots of 

kleins gaat, maar niemand doet er iets aan. Omdat niemand zich realiseert hoeveel inspraak 

wij als bevolking eigenlijk hebben. Kortom we maken te weinig gebruik van het feit dat we in 

een democratie leven.  

Ik had verwacht dat de vergaderingen helemaal volgens het boekje zouden gaan: 

zonder grappen en heel serieus. Maar ook dit bleek heel anders te zijn. Tijdens de 

vergaderingen is gewoon ruimte voor humor. Lang niet alles wordt zo saai gebracht als je 

verwacht. Zolang het allemaal niet te persoonlijk wordt is dit ook geen probleem. Zodra dit 

wel het geval is, als iemand dus niet via de voorzitter praat maar rechtstreeks en soms ook 

persoonlijke stukjes erbij betrekt, grijpt de voorzitter in en mag de spreker niet meer verder 

praten. 

Ik vond het heel interessant om de politiek eens van een andere kant te kunnen bekijken 

en zo te kunnen zien wat meer mensen zich eigenlijk zouden moeten realiseren. Ik ben me er 

nu zeker bewust van dat ook ik veel inbreng heb in de politiek van Nederland. Ik neem me 

dan ook voor om hier zo veel mogelijk gebruik van te maken.  

 


